

《中国妇幼健康研究》杂志

CHINESE JOURNAL OF WOMAN
AND CHILD HEALTH RESEARCH

双月刊
第22卷第4期
2011年7月25日出版
2011年7月(总第102期)

主管单位

中华人民共和国教育部

主办单位

西安交通大学
中国疾病预防控制中心妇幼保健中心

出版者

西安交通大学医学院第一附属医院

编辑者

《中国妇幼健康研究》杂志编辑部

电话:(029)88546568

传真:(029)82655049

通讯地址:西安市雁塔西路76号西安
交通大学医学院009信箱

邮政编码:710061

网址: <http://www.mchchina.com>

电子信箱:bjblm@mail.xjtu.edu.cn

名誉主编

严仁英

主编

李旭

副主编(按姓氏笔划)

王临虹 李芬 苟文丽

金曦 戴耀华

常务副主编

刘黎明

技术责任编辑

王懿 张巧利 罗文娟

本期专业责任编辑(按姓氏笔划)

于学文 王月玲 王宝西 史晓薇

安瑞芳 吕淑兰 杨文方 帖利军

黄燕萍 韩蓁 静进 潘凯丽

英文责任编辑

刘会婷

特邀编辑

张玉敏 杨海河

网络责任编辑

赵巧 王懿 任杰

责任校对

张燕燕 杨柳 宋娟

总发行

陕西省邮政报刊发行局

印刷者

西安长峰科技产业集团公司印务分公司

广告经营许可证号

6100004000033

国际标准刊号

ISSN1673-5293

国内统一刊号

CN61-1448/R

国际邮发代号

BM6616

国内邮发代号

52-135

定价

每期15.00元

目次

专题研究

- 婴幼儿膳食营养素对智能发育影响的研究 宋红霞,孙晓勉,刘黎明,等(397)
- 学龄前发热儿童家长知行现状分析 ... 刘延显,盛蓉辉,田静,等(401)
- 北京市7岁以下儿童体格发育趋势分析 何辉,陈欣欣,孟杰,等(405)
- 7~12岁儿童社会观点采择能力发展研究 孙晓勉,谢怡,余强,等(408)
- 南宁市江南区2006~2010年5岁以下儿童死亡情况分析 韦雪香,李惠玲(410)
- 中、晚期孕妇缺铁性贫血的调查分析 袁智敏,王蕴慧,刘翠冰(412)
- 被动吸烟与宫颈瘤关系的Meta分析 马超,惠慧,高海燕,等(415)
- 丰台区已婚妇女宫颈病变与HPV感染的分析 唐艳,张静,房春玉,等(418)
- MNSF- β 在子宫内膜异位症异位内膜中的研究 李越华,惠宁(420)
- 盆底器官脱垂早发的危险因素分析 郑昕焯,宋岩峰,庄蓉蓉,等(423)
- 卵巢移位术后对年轻宫颈癌患者的影响 王玉玲,谢庆煌,柳晓春,等(425)
- 卵巢癌中OPN、 α v β 3和VEGF的表达与侵袭转移的关系 姜雪勤,孔繁斗,董慧玲,等(428)
- 卵巢EMs中SCF的表达及其与血管生成相关性研究 张平,张怡,汪具荣,等(432)
- 孕妇心理变化与血清皮质醇及性激素的关系 朱显琴,李典群(435)
- 舟曲地区产后抑郁发生特点及影响因素分析 张素瑛,高江梅,任小花,等(437)
- 陕西农村更年期妇女潮热情况的调查 ... 夏晓娜,李芬,宋晖,等(439)
- 民航女职工生殖健康流行病学调查分析 杨悦,何晓艳,崔蕾,等(443)
- 上海市郊区初中女生青春期保健知识现状调查 徐斌,沈雷,朱庆云,等(446)
- 密云县2000名中学生青春期健康知识需求调查 崔小琴(449)
- 产科护士心理健康状况调查与分析 王海琴,周爱花,唐君(451)

临床研究

- 锌硒合剂佐治儿童迁延性或慢性腹泻的疗效 高正春(453)
- 早产儿液态奶与早产儿奶粉喂养的临床分析 康华,刘小红,韩宇枫(456)
- 月经失调与甲状腺功能的联系 孙宁,林守清,范海燕,等(459)
- 超导可视无痛人流术在终止早期高危妊娠中的分析 吴丹华,王艳姣,莫云(462)
- 前置胎盘合并胎盘植入的临床分析 卢培玲,辛崇敏,徐宝兰(464)
- 妇产科围手术期预防性使用抗生素的临床分析 孙明霞,卢秀英(467)
- 乳杆菌活菌联合甲硝唑凝胶治疗细菌性阴道病的研究 左小燕,杨文方(469)
- 妊娠期糖尿病血糖水平与不良妊娠结局的关系 张克群(471)

期刊基本参数:CN61-1448/R * 1990 * b * A4 * 90 * zh * P * ¥15.00 * 5000 * 66 * 2011-07

SSLF 预防全子宫切除术后阴道顶端脱垂评价	王 秀,叶连红,暴 蕾(473)
口服黄体酮在诱发排卵治疗中的黄体支持作用	苏 雁,陈静琴,李秀玲,等(476)
两种检查方法在宫颈环形电切术随访中的评价	黎 矾,黄翠芸(479)
无痛分娩发生头位难产病例的回顾性分析	顾丽芳,黄 鹰,苏平平(482)
脐血蛋白电泳在 α -地中海贫血基因诊断的价值	毛锦江,黄伟媚,甘 冰,等(484)
足月及近足月胎膜早破引产时机的探讨	王志云(487)
经阴道彩色多普勒超声对子宫内膜息肉的评估	陈 铃,杨戈文,沈建红,等(490)
临产后胎心听诊与电子监护的对比研究	王香丽,朱晓超,张卫文,等(492)

妇幼卫生服务研究

高危新生儿的社区筛查及管理	杨建新,夏宏伟,宋琴素(494)
257 例重度子痫前期/子痫降压药应用现状分析	杨 欣,吴久玲,王山米,等(496)
婚前医学检查 1 979 例资料的分析	朱秀彬,董结玲,邓秀贞(500)
北京市育龄夫妇孕前保健需求现状定性调查	张 雯,徐宏燕,闫 明,等(503)
张掖市甘州区免费婚检实施结果分析	邓丽丽,雷成善,王 玉,等(505)

出生缺陷预防专栏

血清叶酸相关代谢与出生缺陷发生的关系研究	卢晓琳,王 芳,包怡华,等(508)
产前筛查并染色体分析预防染色体病胎儿出生	王 宏,陈武斌(511)
咸阳市妇产医院 2010 年度新生儿先天畸形分析	袁宁霞,连李斌,朱丽红,等(515)
北京市宣武区 7 年新生儿疾病筛查结果分析	安晓云,贾艳红,武一萍(517)

医学荟萃

产前超声诊断胎儿肾积水出生后的随访研究	周爱霞,葛素红(520)
苯巴比妥佐治婴儿肝炎综合征的疗效分析	盛 玮,甘润民,邵粉丽,等(523)
腹腔镜下子宫肌瘤剔除连续缝合法观察	柯玮琳,周霞平,周凤珍(525)
ATP 光治疗外阴营养不良及瘙痒观察	赵 军,王嵩明(527)
卵巢癌的蛋白质谱及超声造影诊断研究	张月梅,莫 捷(529)
胎膜早破孕妇血清白细胞介素 18 浓度的变化	赵斌斌(531)
剖宫产瘢痕部位妊娠的诊断及治疗分析	张 慧,杨 继,李秀萍(532)
中西医结合治疗妊娠剧吐临床效果观察	方开英,段润英(535)
顺铂 + 5-氟脲嘧啶介入化疗晚期宫颈癌 35 例疗效	梁桂玲,米建锋(537)
残角子宫妊娠 6 例临床分析	赵新玲,范造锋(539)
腹腔镜辅助阴式子宫切除 35 例临床分析	张 阳,蔡钱根(542)
心脏瓣膜置换术后妊娠期抗凝治疗效果分析	孟春营,郭则衡,温定国,等(544)
米非司酮配伍米索前列醇终止早期妊娠的研究	张雄山,訾艳芳,赵红敏(546)
妈富隆治疗围绝经期功血的临床观察	严亚娃(548)
足月妊娠引产中的欣普贝生临床应用体会	吕凤冰,李晓荣(550)

围产医学研究

孕期营养状况与妊娠结局的关系	孟国花,周 玲(552)
杀伤细胞免疫球蛋白受体与胎盘形成	李 娜,郑建淮(554)
女性生殖健康研究环氧合酶 -2 及其与宫颈癌关系的研究进展	邱立平,鞠丽荣(558)
妇幼综合研究妇科围手术期患者动脉粥样硬化的早期检测	周 宇,马庆良(560)
卵巢早衰动物模型的研究进展	李 洁,陈必良(563)

案例分析

误诊为重症心肌炎患儿的左室特发性室速 1 例	李凌蔚,赵鹏军(566)
------------------------------	--------------

其它

召开 2011 年全国妇幼保健学术交流会的正式通知	(404)
《高危儿管理模式及干预》学术交流大会在延安、深圳召开(预通知)	(434)
第六届全国儿童保健高层论坛、重庆市儿科年会征文及第一轮通知	(507)
《中国妇幼健康研究》杂志简介	(514)
声 明	(567)
《中国妇幼健康研究》稿约须知	(S1)

CONTENTS OF MAIN ARTICLES

A study on effects of dietary nutrients on intelligence development of infants SONG Hong-xia, SUN Xiao-mian, LIU Li-ming, et al. (397)

A Survey on knowledge, attitude and practice of parents on fever preschool childhood LIU Yan-xian, SHENG Rong-hui, TIAN Jing, et al. (401)

A survey on the trend of physical development of children under 7 years in Beijing HE Hui, CHEN Xin-xin, MENG Jie, et al. (405)

A study on the development of social perspective-taking skill in children of 7-12 years old SUN Xiao-mian, XIE Yi, YU Qiang, et al. (408)

Mortality analysis of children under 5 years in 2006-2010 in Jiangnan area WEI Xue-xiang, LI Hui-ling (410)

Investigation of iron deficiency anemia in the second and third trimester of pregnancy YUAN Zhi-min, WANG Yun-hui, LIU Cui-bing (412)

Meta-analysis of the relationship between passive smoking and cervical cancer MA Chao, HUI Hui, GAO Hai-Yan, et al. (415)

Correlation analysis of cervical intraepithelial neoplasia and HR-HPV infection in married women in Fengtai District TANG Yan, ZHANG Jing, FANG Chun-yu, et al. (418)

Expression and significance of mouse monoclonal nonspecific suppressor factor beta in ectopic endometria in patients with endometriosis LI Yue-hua, HUI Ning (420)

Risk factors analysis of early-onset of pelvic organ prolapse ZHENG Xin-ye, SONG Yan-feng, ZHUANG Rong-rong, et al. (423)

Influence of ovarian transposition on young women with cervical cancer WANG Yu-ling, XIE Qing-huang, LIU Xiao-chun, et al. (425)

Expression of OPN, $\alpha\text{v}\beta 3$ and VEGF in EOC and their relationship with invasion and metastasis JIANG Xue-qin, KONG Fan-dou, DONG Hui-ling, et al. (428)

Expression of stem cell factor in ovarain endometriosis and its relationship with angiogenesis ZHANG Ping, ZHANG Yi, WANG Ju-rong, et al. (432)

Relationship between psychological change and cortisol and sex hormone levels of pregnant women ZHU Xian-qin, LI Dian-qun (435)

Study on incidence and risk factors of postpartum depression in Zhouqu ZHANG Su-ying, GAO Jiang-mei, REN Xiao-hua, et al. (437)

Relationship between leptin level and hot flashes in rural menopausal women XIA Xiao-na, LI Fen, SONG Hui, et al. (439)

Epidemiological survey and analysis of reproductive health in civil aviation female employees YANG Yue, HE Xiao-yan, CUI Lei, et al. (443)

Survey on adolescent health knowledge of junior high school girls of Huaxin Town in Shanghai XU Bin, SHEN Lei, ZHU Qing-yun, et al. (446)

Survey on adolescent health knowledge in 2 000 middle school students in Miyun County CUI Xiao-qin (449)

Investigation and analysis of mental health status of obstetric nurses WANG Hai-qin, ZHOU Ai-hua, TANG Jun (451)

Clinical efficacy of auxiliary therapy with mixture of zinc and selenium on children with persistent or chronic diarrhea GAO Zheng-chun (453)

Clinical observation of liquid milk and formula milk powder for premature KANG Hua, LIU Xiao-hong, HAN Yu-feng (456)

Relationship between menstrual disorder and thyroid function —the analysis of 1 495 clinical case series SUN Ning, LIN Shou-qing, FAN Yan-yan, et al. (459)

Analysis of painless artificial abortion guided by ultrasonic visual instrument in termination of high-risk early pregnancy WU Dan-hua, WANG Yan-jiao, MO Yun (462)

Clinical analysis of placenta previa complicated with placenta accreta LU Pei-ling, XIN Chong-min, XU Bao-lan (464)

Clinical analysis of perioperative prophylactic use of antibiotics in obstetric and gynecological diseases SUN Ming-xia, LU Xiu-ying (467)

A study on living preparation of lactobacillus combining with metronidazole vaginal gel for bacterial vaginosis ZUO Xiao-yan, YANG Wen-fang (469)

Association between gestational diabetes mellitus and adverse pregnancy outcomes ZHANG Ke-qun (471)

Effect of sacrospinous ligament fixation in preventing vaginal vault prolapse after vaginal hysterectomy WANG Xiu, YE Lian-hong, BAO Lei (473)

Function of oral progesterone supplementation on ovulation induction	<i>SU Yan, CHEN Jing-qin, LI Xiu-ling, et al.</i> (476)
Significance of HPV and TCT in LEEP	<i>LI Ji, HUANG Cui-yun</i> (479)
A retrospective analysis of 52 cases with cephalic presentation dystocia of painless labor	<i>GU Li-fang, HUANG Ying, SU Ping-ping</i> (482)
Significance of haemoglobin electrophoresis of neonatal cord blood in diagnosing α-thalassemia	<i>MAO Jin-jiang, HUANG Wei-mei, GAN Bing, et al.</i> (484)
Study on the time of induction delivery for full-term or near-term pregnancy complicated with premature rupture of membranes	<i>WANG Zhi-yun</i> (487)
Value of transvaginal color Doppler ultrasound examination in diagnosis of uterine endometrial polyps	<i>CHEN Ling, YANG Ge-wen, SHEN Jian-hong, et al.</i> (490)
Comparison of fetal heart rate auscultation and electronic fetal monitoring in labor	<i>WANG Xiang-li, ZHU Xiao-chao, ZHANG Wei-wen, et al.</i> (492)
Community screening and management of high risk infants	<i>YANG Jian-xin, XIA Hong-wei, SONG Qin-su</i> (494)
A study on application of antihypertensive drugs on 257 cases with severe preeclampsia and eclampsia	<i>YANG Xin, WU Jiu-ling, WANG Shan-mi, et al.</i> (496)
Analysis of the premarital medical examination results of 1 979 cases	<i>ZHU Xiu-bin, DONG Jie-ling, DENG Xiu-zhen</i> (500)
Qualitative research on the demand and status of preconception care in Beijing	<i>ZHANG Wen, XU Hong-yan, YAN Ming, et al.</i> (503)
Analysis of free premarital examination in Ganzhou District of Zhangye City	<i>DENG Li-li, LEI Cheng-shan, WANG Yu, et al.</i> (505)
A study on relationship between serum folate-related metabolism and birth defects	<i>LU Xiao-lin, WANG Fang, BAO Yi-hua, et al.</i> (508)
Antenatal screening combined with chromosome analysis to prevent fetus birth with chromosome disease	<i>WANG Hong, CHEN Wu-bing</i> (511)
Analysis of neonatal congenital malformation in Xianyang Gynecologic and Obstetric Hospital in 2010	<i>YUAN Ning-xia, LIAN Li-bin, ZHU Li-hong, et al.</i> (515)
Analysis of neonatal screening results from 2003 to 2009 in Xuanwu District of Beijing	<i>AN Xiao-yun, JIA Yan-hong, WU Yi-ping</i> (517)
Follow-up study of newborns diagnosed with fetal hydronephrosis by ultrasound	<i>ZHOU Ai-xia, GE Su-hong</i> (520)
A study of therapeutic effect of phenobarbital on infantile hepatitis syndrome	<i>SHENG Wei, GAN Run-min, SHAO Fen-li, et al.</i> (523)
Observation on laparoscopic myomectomy with continuous suture	<i>KE Wei-lin, ZHOU Xia-ping, ZHOU Feng-zhen</i> (525)
Observation on ATP ray applying to vulva pruritus and malnutrition	<i>ZHAO Jun, WANG Ai-ming</i> (527)
Research on protein profiling and contrast-enhanced ultrasound in diagnosis of ovarian cancer	<i>ZHANG Yue-mei, MO Jie</i> (529)
Change of maternal serum interleukin-18 concentration in premature rupture of membranes	<i>ZHAO Bin-bin</i> (531)
Clinical analysis of the diagnosis and united treatment of caesarean scar pregnancy	<i>ZHANG Hui, YANG Ji, LI Xiu-ping</i> (532)
Observation of clinical effect of combining traditional Chinese medicine and western medicine in treating hyperemesis gravidarum	<i>FANG Kai-ying, DUAN Run-ying</i> (535)
Efficacy of cisplatin and 5-fluorouracil chemotherapy on locally advanced cervical cancer intervention program in 35 cases	<i>LIANG Gui-ling, MI Jian-feng</i> (537)
Clinical analysis of 6 cases of rudimentary horn pregnancy	<i>ZHAO Xin-ling, FAN Zao-feng</i> (539)
Clinical analysis of 35 cases with laparoscopic-assisted vaginal hysterectomy	<i>ZHANG Yang, CAI Qian-gen</i> (542)
Efficacy of anticoagulant therapy for pregnant women with cardiac valve replacement	<i>MENG Chun-ying, GUO Ze-heng, WEN Ding-guo, et al.</i> (544)
A clinical study on mifepristone combining with misoprostol for early pregnancy termination	<i>ZHANG Xiong-shan, ZI Yan-fang, ZHAO Hong-min</i> (546)
Clinical observation of therapeutic effect of marvelon on perimenopausal dysfunctional uterine bleeding	<i>YAN Ya-wa</i> (548)
Clinical experience of dinoprostone in labor induction of full-term pregnancy	<i>LV Feng-bing, LI Xiao-rong</i> (550)
Relationship between maternal nutrition and pregnancy outcomes	<i>MENG Guo-hua, ZHOU Ling</i> (552)
Killer cell immunoglobulin-like receptors and placentation	<i>LI Na, ZHENG Jian-huai</i> (554)
Progress in research on the correlation between Cox-2 and cervical cancer	<i>QIU Li-ping, JU Li-rong</i> (558)
Early detection of atherosclerosis in perioperational patients of gynecology department	<i>ZHOU Yu, MA Qing-liang</i> (560)
Progress in research on animal model of premature ovarian failure	<i>LI Jie, CHEN Bi-liang</i> (563)
A case analysis of idiopathic left ventricular tachycardia misdiagnosed as serious myocarditis	<i>LI Ling-wei, ZHAO Peng-jun</i> (566)